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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 04.08.2021  

Číslo: 03153/2021/ORRUPŽP-31464  

Vybavuje: Ing. Ľudmila Sekeráková 

e-mail:ludmila.sekerakova@vucke.sk 

telefón: 055/6196654 

  

 

ZÁPISNICA 

 

z 23. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 04.08.2021 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

3. Dodatok č. 3 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení Strednej 

odbornej školy techniky a služieb, SNP 607, Dobšiná 

5. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1. polrok 2021 

6. 2. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2021 

7. Informácia o stave výsadby stromov popri cestách v správe SC KSK  

8. Priebežné hodnotenie cieľov a priorít vyplývajúcich zo Stratégie rozvoja cyklistickej dopra-

vy a cykloturistiky v Košickom samosprávnom kraji 

9. Návrhy, podnety, požiadavky 

10. Rôzne 

11. Záver 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie po privítaní prítomných členov komisie a hostí otvoril 23. rokovanie 

komisie. Z celkového počtu 25 členov komisie bolo na začiatku rokovania prítomných 10 

členov komisie. Predseda komisie konštatoval, že komisia nie je uznášaniaschopná a nemôže 

prijímať uznesenia, zároveň dal hlasovať o pokračovaní rokovania o jednotlivých bodoch 

programu. Prečítal tých členov komisie, ktorí sa písomne ospravedlnili z rokovania. 

Upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu výlučne pre 

potreby zhotovenia zápisnice.  

 

Záver: 

Prítomní členovia s návrhom predsedu komisie súhlasili. Komisia nehlasovala o návrhu 

programu nakoľko nebola uznášaniaschopná.    
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K bodu č. 2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Požiadavka 1: 

Odbor regionálneho rozvoja poskytne komisii prvotné základné informácie o brownfieldoch 

na území Košického kraja, ktorými disponuje. Následne sa rozhodne o spracovaní 

pasportizácie brownfieldov na území Košického kraja na základe zadefinovaných parametrov. 

 

Plnenie: 

Odbor RR, referát ÚPŽP túto požiadavku spracoval. Tajomníčka komisie zaslala materiál 

všetkým členom e-mailom dňa 30.07.2021.   

 

Požiadavka 2: 

Predseda komisie ÚPŽP  JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský požiadal všetkých členov Komisie 

o zaslanie podnetov do Plánu úloh na II. polrok 2021 emailom do termínu 10.06.2021 tajom-

níčke komisie. 

Plnenie: 

Splnené. 

 

Požiadavka 3: 

Predseda komisie navrhol pozvať zástupcu OÚ Košice, odboru starostlivosti o ŽP, aby pred-

stavil koncepciu rozvoja vodovodov a kanalizácií (Plán rozvoja verejných vodovodov a verej-

ných kanalizácií pre územie Košického kraja na roky 2021-2027). Táto požiadavka bude zahrnu-

tá do Plánu úloh komisie ÚPŽP na II. polrok 2021.  

Plnenie: 

Splnené. 
 

Diskusia:  

Do diskusie sa zapojili: 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, Ing. František Petro, Ing. Slavomír Zubriczky, JUDr. Jaroslav 

Hlinka. 

 

Predmetom diskusie bola téma brownfieldov na území Košického kraja: 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský uviedol, že z pohľadu ÚP je tendencia nahrádzať brownfieldy, 

zastavať ich a na druhej strane budovať ďalšie brownfieldy. Konštatoval, že výstavba 

niektorých priemyselných areálov by mala byť umiestňovaná do brownfieldov. 

 

Ing. Slavomír Zubriczky konštatoval, že v predloženom materiáli, ktoré spracovala agentúra 

SARIO sú údaje o brownfieldoch zastarané, nakoľko sú z roku 2009. Navrhol zo strany kraja 

aktualizovať túto databázu pre potreby KSK formou rozposlania dotazníka pre všetky obce 

v Košickom kraji, v ktorom budú zadefinované kritéria. Tým si kraj urobí vlastnú 

aktualizovanú štatistiku o týchto územiach. 

    

Vedúci referátu ÚPŽP Ing.arch. Serfözö uviedol, že uvedené údaje sú zo SARIA, ktorý 

previedol prieskum emailom, reakcia a záujem  obcí bol malý (len 12%) a výsledok je 

skresľujúci. Uviedol, že takýto postup nie je dobrý, lebo výsledok bude opäť skresľujúci, nie 

je záujem obcí zapájať sa. Pokiaľ má byť spracovaná podrobnejšia databáza, pre odbor RR je 

to časovo a ekonomický náročný proces.  
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JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský uviedol, že je potrebné sa na to dívať z pohľadu tých území, na 

ktorých sa nevyužívané územia nachádzajú, a na ktoré ani obce nemajú dosah, lebo sú to 

súkromné pozemky. Zadefinovať ich ako územia dlhodobo nevyužívané (5 rokov ) a vhodné 

na investície, aby kraj mohol nasmerovať investorov záujemcov o toto územie. Iba vtedy to 

bude pre obce zaujímavé.  

  

Ing. Slavomír Zubriczky konštatoval, že ako starosta obce nevidí problém poskytnúť takéto 

informácie, každý starosta pozná svoj kataster a má najviac informácií o takýchto územiach.  

 

Ing. František Petro uviedol, že obec Ploské v súčasnosti ukončuje nový územný plán obce, 

v ktorom nie sú navrhované plochy pre priemyselnú výrobu. V susednej obci Nová Polhora je 

takýto priemyselný park, s plochou 24 ha. Je tak kompletne vybudovaná technická a dopravná 

infraštruktúra s napojením na diaľnicu D1 Košice – Prešov. Je to strategická poloha. Je to 

zaujímavé z pohľadu zamestnanosti pre obyvateľov okolitých obcí. V súčasnosti je tam 

spoločnosť CS Cargo, uvažuje sa o obsadení ďalších priestorov pre záujemcov - investorov. 

Buduje sa infraštruktúra podľa požiadaviek daného záujemcu. Súhlasí s konštatovaním, že by 

mal byť väčší záujem o naplnenie týchto už vybudovaných PP. Zo strany MH SR ale aj 

samosprávny kraj by mali usmerňovať záujemcov na využitie týchto priestorov, nie len ako 

skladovacie priestory ale aj na vykonávanie činnosti. 

 

Ing. arch. Mareková z referátu ÚPŽP poznamenala k úlohe vyhľadávania a monitorovania 

brownfieldov, že  PP Kechnec, Nová Polhora, Veľká Ida nemôžu byť prekategoriované za 

krátku dobu z greenfieldov na brownfieldy. Bola to aktivita súkromných investorov so 

záberom poľnohospodárskej pôdy, preto najmä oni musia mať záujem na obsadenie týchto 

plôch. 

 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský nesúhlasil s týmto názorom. Ak starosta vidí, že nie je využité 

územie, tak je v jeho záujme tento problém riešiť. Monitoring má byť zameraný na 

zadefinovanie území – dlhodobá nevyužívanosť, veľkosť a možnosť prístupu. Kraj má 

obciam v tom pomôcť. 

 

Ing.arch. Serfözö konštatoval, že v súčasnosti odbor RR nemá ani personálne ani finančné 

kapacity. Uviedol, že Úrad KSK pripravuje návrh rozpočtu KSK na rok 2022, v ktorom vie 

odbor zadefinovať požiadavku na externého spracovateľa databázy. Pokiaľ nám budú 

postačovať nie veľmi presné a neúplné informácie, tak nie je problém takýto dotazník 

rozposlať.  

 

JUDr. Jaroslav Hlinka zopakoval, že ide o aktualizáciu na základe stručného dotazníka, kde 

budú získané nie 100 % informácie a potom sa pristúpi k ďalšiemu kroku. Z toho vzíde, či je 

potreba personálneho posilnenia resp. finančného krytia na túto úlohu. 

 

Požiadavka 1: 

ORR aktualizuje databázu brownfieldov na základe rozposlania dotazníka emailom pre všetky 

obce v Košickom kraji so zadefinovaním kritérií (výmera, doba nevyužívateľnosti územia, 

prístupová komunikácia , a pod.). 

 

Záver: 

O bode č.2 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 
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Predseda komisie navrhol na základe požiadavky Ing. Barbory Kováčovej z referátu 

regionálneho rozvoja a plánovania pokračovať bodom 8, s čím všetci prítomní súhlasili. 

 

K bodu č. 8 

Priebežné hodnotenie cieľov a priorít vyplývajúcich zo Stratégie rozvoja cyklistickej 

dopravy a cykloturistiky v Košickom samosprávnom kraji 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informovala Ing. Barbora Kováčová,  vedúca referátu regionálneho 

rozvoja a plánovania. 

 

Diskusia: 
Do diskusie sa zapojili: 

Lukáš Jánošík, JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, Ing. František Petro, Ing. Slavomír Zubriczky, 

JUDr. Jaroslav Hlinka. 

 

Pán Lukáš Jánošík sa informoval, či je zahrnuté územie Nižnej Myšle do plánovaných 

cyklotrás a či je súčasťou EUROVELA 11. Na otázku zodpovedala Ing. Kováčová, ktorá mu 

zašle aj podrobné informácie. 

 

Ing. František Petro položil otázku, či je najväčší problém pri cyklotrasách vysporiadanie 

pozemkov, nakoľko tento problém pozná z vlastnej skúsenosti, keď obec riešila napr. vodu 

pre Ortáše. Konštatoval, že v zahraničí to nie je problém. Uviedol príklad Holandska, kde 

postupujú systémom zmapovať, zakresliť, vybudovať a štát uhradí všetky náklady. Upozornil 

na problémy legislatívne, následné nečerpanie eurofondov, zdĺhavé administratívne procesy 

pri stavebných konaniach, nevysporiadané cesty, vlastníctvo. Čo sa týka budovania cyklotrás, 

pre KSK ako vlastníka ciest II. a III. triedy, kde cesty majú ochranné pásma, by táto aktivita 

mala byť riešiteľná. 

Na otázku zodpovedala Ing. Kováčová. 

 

Ing. Slavomír Zubriczky upozornil na neudržiavanie úsekov ochranných pásiem ciest II. a III. 

triedy a odporučil zamerať sa na ich údržbu a využitie. 

 

Prítomní: 11 členov  - 9:42 hod. 

 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský upozornil na problematiku cyklodopravy. Uviedol, že 

dlhodobo je upozorňované, že pre pozemok, ktorý má slúžiť verejnému záujmu je použiteľný 

inštitút vyvlastnenia, ktorý by mal platiť aj pre cyklocestu, najmä ak je to cyklocesta 

nadnárodného významu (Eurovelo 11). Vysvetlil pojem cyklotrasa a cyklocesta. Poukázal na 

dlhodobo neriešený problém dochádzky za prácou na bicykli, hlavne úsek  cesty Košice – 

železiarne a cesty do okolitých obcí. Poukázal na problém budovania cyklochodníkov (po 

hrádzi) a obslužných komunikácií. Položil otázku ako je riešená cyklodoprava? 

Na otázku zodpovedala Ing. Kováčová. 

 

Záver: 

O bode č.8 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 
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K bodu č. 3: 

Dodatok č. 3 k Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 

 

Vyjadrenie:   

O materiáli podrobne informovala JUDr. Marta Vargová, vedúca referátu 

hospodárenia  majetkom. 

 

Diskusia: 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský položil otázku ohľadom rozšírenia vekovej hranice z 18 na 23 

rokov, či sa dá vyjadriť koľko nás to bude stáť a odporúča, aby sa to doplnilo do materiálu pre 

zastupiteľstvo.  

Na otázku zodpovedala JUDr. Marta Vargová. 

 

Záver:  

O bode č.3 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č.4: 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Strednej odbornej školy techniky a služieb, SNP 607, Dobšiná 
 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informovala Ing. Mária Kokardová, z oddelenia pre rozvoj školstva.  

 

Diskusia: 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský položil otázku, či to bolo gymnázium, ktoré bolo vyradené so 

spojenej školy v Dobšinej.  

Na otázku zodpovedala Ing. Mária Kokardová. 

 

Záver: 

O bode č.4 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 5: 

Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za 1. polrok 2021 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informovala Ing. Kvetoslava Lipovská, vedúca referátu rozpočtu 

             

Diskusia: 

Ing. František Petro konštatoval, že čerpanie výdavkov v 1. polroku 2021 bolo na 26 % 

a zároveň položil otázku, či boli tieto čerpania takto nastavené alebo boli problémy, keď sa 

čerpala len ¼ z celkových výdavkov z rozpočtu, bolo to niečím zapríčinené alebo sa bude 

čerpať v II. polroku. 

Na otázku zodpovedala Ing. Kvetoslava Lipovská. 

 

Záver: 

O bode č.5 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 
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K bodu č. 6: 

2. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2021 

 

Vyjadrenie:  

O materiáli podrobne informovala Ing. Kvetoslava Lipovská, vedúca referátu rozpočtu. 

             

Diskusia: 

Ing. František Petro konštatoval, že v 2. úprave rozpočtu, pri kapitálových výdavkoch sa na 

úvod píše zvýšenie o 60 000 eur na nákup LED panelov, ktoré budú využité v súvislosti 

s návštevou svätého otca v Košiciach a budú refundované MF SR. Zaujímal sa o ich ďalšie 

účelné využitie resp. aké bude prerozdelenie do jednotlivých obcí v rámci kraja, lebo nechať 

ich SC KSK nie je účelné využitie. 

Uviedol, že v jeho samospráve boli zástupcovia SC  KSK, cesta je v dezolátnom stave a nie je 

to zahrnuté v rozpočte. V 2. úprave rozpočtu, v kapitálových výdavkoch sú pri zvýšení 

rozpočtu uvedené investičné akcie  len pre niektoré obce. Predpokladá, že požiadavky na 

opravu ciest boli predložené SC KSK, obec Ploské tam nezahrnuli.  

Na otázky zodpovedala Ing. Kvetoslava Lipovská. 

 

JUDr. Jaroslav Hlinka  k programu sociálne služby uviedol,  že v rozpočte je uvedené navý-

šenie bežného rozpočtu o 100 000 eur  na poskytnutie dotácie pre Sociálny podnik KSK na 

Luníku IX. Dotácia je určená na krytie výdavkov v rámci spolupráce s organizáciou ETP Slo-

vensko na výstavbu dvojpodlažnej budovy na vzdelávanie. Položil otázku špecifikovať o aké 

vzdelávanie ide a či ide o bežné výdavky. 

Na otázku zodpovedala Ing. Kvetoslava Lipovská. 

 

Záver: 

O bode č.6 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 7: 

Informácia o stave výsadby stromov popri cestách v správe SC KSK  

 

Vyjadrenie:  

Materiál odprezentovala  Ing. Terézia Bindzárová, vedúca oddelenia prevádzky.  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili:  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský, Ing. František Petro, Ing. Tomáš Dražil, PhD., Ing. Viktor 

Dulina, RNDr. Martin Smrčo, Ing. Slavomír Zubriczky. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- iniciatíva výsadby vznikla v komisii ÚPŽP – predseda komisie p. Rovinský poďakoval 

za podporu, 

- je to pilotný projekt SC KSK v okrese Košice – okolie, čo je pozitívne, 

- nie je to systémová obnova – chýba plán náhradnej výsadby (?), v projekte nebola za-

hrnutá starostlivosť o vysadené dreviny (a obnova zaniknutých stromových čiat), čím 

boli spôsobené finančné škody, 

- 30% stromov vyschlo, 

- je potrebná náhradná výsadba na jeseň r. 2021, 

- dohoda o spoluúčasti na výsadbe a starostlivosti medzi obcou a príp. firmami (Lidl), aj 

v spolupráci s KSK, záujem kraja je, aby projekt pokračoval, 
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- spoločenská hodnota drevín, enviropolícia na prešetrenie zanedbania starostlivosti 

o vysadené dreviny, vyvodenie zodpovednosti. 

 

Požiadavka 2: 

SC KSK predloží komisii ÚPŽP vyčíslene spoločenskej  a účtovnej hodnoty zrealizovanej cel-

kovej výsadby a výsadby, ktorá bola zrealizovaná a znehodnotená (30%) a bude informovať 

o problematike údržby rigolov popri cestách II. a III. triedy. 
 

Záver: 

O bode č.7 komisia nehlasovala, nebola uznášaniaschopná. 

 

K bodu č. 9: 

Návrhy, podnety, požiadavky 
 

Neboli predložené žiadne návrhy, podnety a požiadavky. 

 

K bodu 10: 

Rôzne 
 

Diskusia:  

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský konštatoval, že v rámci UMR nie sú zaradené napr. obce Ďur-

kov ani Čižatice.  
 

Ing. Petro uviedol, že to bolo slobodné rozhodnutie jednotlivých zastupiteľstiev. Obec Ploské 

sa na požiadanie primátora Košíc prihlásila do UMR. Logický vychádzali z toho, že obec je 

blízko Košíc, a mesto ako druhé najväčšie v rámci Slovenska, je silný hráč.  Vidiek je prepo-

jený s mestom Košice (rekreácia, bývanie) a obec by mala byť súčasťou tohto UMR, nakoľko 

sú tam projekty, ktoré môžu byť vzájomne prepojené. Predpokladá, že obec bude braná 

s plnou vážnosťou do tohto UMR, že získa aj financie z plánu obnovy pre obec a preto v časti 

ŽP zaujal takéto stanovisko .  
 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský konštatoval, že obec Kechnec musí mať svoje špeciálne pos-

tavenie, dalo sa to aj ináč riešiť. Určite obec Ďurkov a Čižatice by mali mať prepojenie na 

mesto Košice,  ak tam vidíme nejaké rozvojové zámery. Mesto má byť zaujímavé pre okolité 

obce a majú sa vytvárať také podmienky, aby obce chceli spolupracovať.  
 

JUDr. Hlinka  informoval o emaily p. Kačmárikovej všetkým členom komisie, ktorá píše, že 

potrebujeme venovať zvýšenú pozornosť protipovodňovým opatreniam a píše, že plán proti-

povodňovej ochrany mesta Košice a okolia že je zastaraný a nevyhovujúci. JUDr. Ing. Ladi-

slav Rovinský informoval o stretnutiach predstaviteľov KSK a SVP š.p., informoval 

o manipulačnom poriadku VN Ružín.  

 

K bodu 11: 

Záver 

Predseda komisie JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský konštatoval, že program 23. rokovania 

Komisie ÚPŽP bol vyčerpaný, poďakoval členom komisie za aktívnu účasť a poprial im 

pekný deň.  

 

.................................................... 

Ing. Ľudmila Sekeráková 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský   

predseda komisie 

 


